

СЪДЪРЖАНИЕ

Игорь Калиганов. О ПЕРВОЙ ИСТОРИИ БОЛГАРСКОЙ ЛИТЕРАТУРЫ В СЛАВИСТИКЕ (Предыстория и начальный вариант текста А. Н. Пыпина 1865 г.)	11
Александър Панов. ПРОБЛЕМИ НА ЖАНРОВАТА ТЕОРИЯ	45
Ангел В. Ангелов. В НАСТЪПЛЕНИЕ СРЕЩУ МОДЕРНОСТТА: ЕМИЛ ЦАЙГЕР ПРЕЗ 1960-те	71

Теодор Траянов всред българския символизъм

[УВОДНИ ДУМИ]	111
Младен Влашки. ТЕОДОР ТРАЯНОВ ВЪВ ВИЕНА. НАЧАЛАТА НА ЕДНА НОВА БЪЛГАРСКА ПОЕЗИЯ	115
Пламен Антов. МУЗИКАЛНИЯТ ПРИНЦИП: ТРАЯНОВ—ЯВОРОВ, ТРАЯНОВ—ЛИЛИЕВ, ИЛИ КРАЯТ НА БЪЛГАРСКИЯ СИМВОЛИЗЪМ КАТО ОТЛОЖЕНОСТ В ЕЗИКА	142
Михаил Неделчев. ПЕРСОНАЛИСТИЧЕСКИЯТ СИМВОЛИЗЪМ НА ТЕОДОР ТРАЯНОВ	176
Бисера Дакова. ТРАЯНОВИТЕ ОЗАГЛАВЯВАНИЯ – КОНТЕКСТИ НА СЕБЕ-ЗАЛИЧАВАНЕТО И НА СЕБЕСЪТВОРЯВАНЕТО	184
Вера Радева. КЪМ ПРОБЛЕМА ЗА СМЪРТТА КАТО СИМВОЛ В ПОЕЗИЯТА НА ТЕОДОР ТРАЯНОВ	199
Александра Антонова. „ЖРЕЦ БЕЗ ХРАМ, ПЪТНИК ПРЕД МНОГО ПЪТИЩА, ПИЛИГРИМ БЕЗ РЕЛИГИЯ“ (Васил Пундев и Теодор Траянов).....	207
Елка Димитрова. ИСТОРИЯ ЗА ДВАМА РИЦАРИ: ТЕОДОР ТРАЯНОВ И ИВАН ПЕЙЧЕВ	215

In memoriam Румен Шивачев

ПАМЕТ И ДЪЛГ	227
Емил Димитров. В ПАМЕТ НА РУМЕН ШИВАЧЕВ	229
Пламен Антов. МЕТОД И ПРЕДМЕТ: ПОСЛЕДНАТА КНИГА НА РУМЕН ШИВАЧЕВ	239
Румен Шивачев. СИМВОЛЪТ В ЛИТЕРАТУРАТА – МЕЖДУ ИЗКУСТВОТО И НАУКАТА	253
ИЗБРАНА БИБЛИОГРАФИЯ НА РУМЕН ШИВАЧЕВ	262
АВТОРИ	269

CONTENTS

Igor Kaliganov. ON THE FIRST HISTORY OF BULGARIAN LITERATURE IN SLAVISTICS (Prehistory and Primary Version of the Text Published by A. N. Pypin in 1865)	11
Alexander Panov. PROBLEMS OF GENRE THEORY	45
Angel V. Angelov. ON THE OFFENSIVE AGAINST MODERNITY: EMIL STAIGER IN THE 1960s	71

Teodor Trayanov in the midst of Bulgarian Symbolism

[INTRODUCTORY WORDS]	111
Mladen Vlashki. THEODOR TRAYANOV IN VIENNA. THE BEGINNING OF A NEW BULGARIAN POETRY	115
Plamen Antov. THE MUSICAL PRINCIPLE: TRAYANOV–YAVOROV, TRAYANOV–LILIEV OR THE END OF BULGARIAN SYMBOLISM AS SEDIMENTATION IN LANGUAGE	142
Mihail Nedelchev. THE PERSONALISTIC SYMBOLISM OF THEODOR TRAYANOV	176
Bisera Dakova. TRAYANOV’S TITLES – CONTEXTS OF SELF-ERASURE AND SELF-CREATION	184
Vera Radeva. ON THE PROBLEM OF DEATH AS A SYMBOL IN THEODOR TRAYANOV’S POETRY	199
Alexandra Antonova. “A PRIEST WITHOUT A TEMPLE, A TRAVELER FACING MANY ROADS, A PILGRIM WITHOUT RELIGION” (Vasil Pundev and Theodor Trayanov)	207
Elka Dimitrova. A STORY OF TWO KNIGHTS: THEODOR TRAYANOV AND IVAN PEYCHEV	215

In memoriam Roumen Shivachev

MEMORY AND DUTY	227
Emil Dimitrov. IN MEMORY OF ROUMEN SHIVACHEV	229
Plamen Antov. METHOD AND SUBJECT: ROUMEN SHIVACHEV’S LAST BOOK ..	239
Roumen Shivachev. THE SYMBOL IN LITERATURE – BETWEEN ART AND SCIENCE	253
SELECTED BIBLIOGRAPHY OF ROUMEN SHIVACHEV (1958–2022)	262
AUTHORS	269